
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-11-24, § 25 

 

 Tid Torsdagen den 24 november 2011 kl 16.00 – 16.35 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 24 november 2011 

 
 

 

 

Joakim Larsson Lars Arell  

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordföranden  

  

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Sebastian Carlsson (M)  

Christoffer Järkeborn (M)   

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Gabrielle Gjerswold (MP)  

Åke Askensten (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Sara Gunnerud (S)  för Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

Patrik Silverudd (FP) för Daniel Forslund (FP) 

Clara Lindblom (V) för Ann-Margarethe Livh (V) 

 

Ersättare:  

Göran Kindvall (M)   

Gustav Johansson (M)  

Theréz Randquist (M)   

Inga Osbjer (FP)    

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Marita Anheim, Ann-Charlotte Bergqvist, Petra 

Dalunde, Ulf Jacksén, Gunnar Jensen, Eva Olofsson och Martin Skillbäck samt 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 

 



  

 § 25 

Anpassa nya Slussen efter minskade trafikmängder. Skrivelse till 

kommunstyrelsen. Svar på remiss 
Dnr E2011-400-01138 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar kontorens gemensamma 

 tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets och trafikkontorets gemensamma tjänsteutlåtande från den  

28 oktober 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP) och Johan Hedin 

 (C) föreslår (se beslutet). 

2)  Lars Arell m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

  

  Exploateringsnämnden beslutar att  

 - Delvis godkänna kontorets förslag till yttrande  

 - Utöver detta anföra  

 

 Det framgår av kontorets yttrande att den planerade konstruktionen av Slussen 

 inte medför några möjligheter att minska brons omfång utan att skapa trafikkaos. 

 Det förslag på nya Slussen som nu diskuteras är ett förslag som konstruerats med 

 bilen som enda utgångspunkt och utifrån tanken om en åttafilig bilväg in i 

 kulturarvet i Gamla stan. Därför är det inte möjligt att göra om bron utan att ta 

 ett rejält omtag i frågan om Slussen. 

  

 För oss socialdemokrater är svaret givet. Staden ska inte år 2011 planera för en 

 åttafilig bilväg in i Gamla stan. Det är omodernt och det är oansvarigt. Därför 

 säger vi nej till det nuvarande förslaget på nya Slussen. 

 

3)  Gabrielle Gjerswold m.fl. (MP) och Clara Lindblom (V) föreslår att nämnden 

 beslutar enligt följande: 

 

 1  Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar skrivelsen nedan som svar 

  på remissen.  

 2  Beslutet justeras omedelbart.  

 

 Vår utgångspunkt är att biltrafiken i innerstaden måste minskas generellt till 

 förmån för gång-, cykel- och kollektivtrafik. Därför anser vi att det är 

 nödvändigt att trafiklösningarna revideras och anpassas till en minskad 

 trafikvolym och för att klara miljökvalitetsnormer för luft. 

 



  

 Naturligtvis borde utredningsuppdraget om Slussen ha omfattat en undersökning 

 om biltrafikens start- och målpunkter samt analyser av hur stora delar av trafiken 

 kan överföras till andra resslag.  

 

 Förslaget till nya Slussen har dimensionerats utifrån dagens biltrafik på 30 000 

 bilar per dygn med i genomsnitt 1,3 resande per bil. Det är anmärkningsvärt att 

 det helt saknas uppgifter om start- och målpunkter för biltrafiken över Slussen, 

 sådana data brukar ligga till grund för trafikprognoser. Trafiken i innerstaden 

 och runt Slussen i synnerhet utgörs av lokal trafik över korta distanser och det är 

 orimligt att utgå från att en del av denna trafik inte kan föras över till gång-, 

 cykel- eller kollektivtrafik. Den otillräckliga utredningstiden har gjort att frågor 

 om luftkvalitet, kulturmiljö och buller överhuvudtaget inte kunnat hanteras. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik 

Silverudd (FP) och Johan Hedin (C).   

 

Reservation 

Lars Arell m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Gabrielle Gjerswold m.fl. (MP) och Clara Lindblom (V) reserverar sig mot beslutet 

med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


